
Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 
Europese Integratie- en Associatieproblemen van 
10 maart 1981 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens zijn zitting 
op 10 maart 1981 de volgende agenda behandeld. 

1. Voorbereiding van de Landbouwraad van 16/17 maart 
1.1 Landbouwprijzen seizoen 1981/1982 
1.2 Diversen 
2. Voorbereiding Algemene Raad van 16/17 maart 
2.1 Voorbereiding ministeriële bijeenkomst Spaanse 

toetredingsonderhandelingen 
2.2 Voorbereiding Europese Raad van Maastricht 
2.3 Europees Paspoort 
2.4 Textiel Tunesië 
2.5 Joegoslavië 
2.6 Tweede consumentenprogramma 
2.7 Hof van Justitie 
2.8 Betrekkingen met het personeel (concertatie-

procedure) 
2.9 Vijfde Richtlijn Scheepsbouw 
2.10 Ondertekening Cacao-overeenkomst 
3. Voorbereiding EcoFin-Raad van 16 maart 
3.1 Economische situatie en kwartaalrapport 
3.2 Economische en financiële aspecten van de 

landbouwprijsvoorstellen 1981/1982 
3.3 Tweede richtlijn directe verzekeringsbedrijf 
3.4 Diversen 

Exportkredietconsensus 

De aandacht van de REZ wordt gevestigd op het verschil 
van mening, zoals geformuleerd bij agendapunt 1.1, 
en voorts op de agendapunten 2.3, 2.10 en 3.2. Voor 
het overige zou de REZ zijn instemming kunnen betuigen 
met de hierna volgende overwegingen en conclusies. 
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1. Voorbereiding van de Landbouwraad van 16/17 maart 
1•1 Landbouwprijzen seizoen 1981/1982 

De voorstellen van de Europese Commissie voor vast
stelling van de landbouwprijzen voor de campagne 
1981/1982 streven twee doelstellingen na: enerzijds 
het tot staan brengen van de inkomensachteruitgang 
van de boer middels een behoorlijke prijsverhoging, 
anderzijds het niet verder beperken van de begrotings
ruimte voor 1981. De voorgestelde prijsverhoging ligt 
al naar gelang het produkt tussen ca 6% - 12%. De 
budgettaire doelstelling wordt in de Commissie
voorstellen bereikt door: uitbreiding van het mede
verantwoordelijkheidsbeginsel naar andere sectoren 
en verzwaring daarvan in de zuivelsector ("super
heffing") , bezuinigingsmaatregelen (herziening van 
een aantal premies en steunmaatregelen), vermindering 
c.q. afbraak van positieve monetair compenserende 
bedragen (MCB's). 

Zijdens het ministerie van Landbouw en Visserij werd 
meegedeeld dat gestreefd wordt naar besluitvorming 
per 1 april a.s., middels Landbouwraden op 16, 23 en 
29/30 maart en zo nodig 1 april. Ook het Europese 
Parlement bereidt reeds zijn advies over de prijs
voorstellen voor. 
De Coördinatie Commissie concentreerde haar discussie 
op de volgende elementen: 
- het niveau van de prijsvoorstellen 
- de modaliteiten van de medeverantwoordelijkheid 
- de afbraak der MCB's 
- de externe verplichtingen. 
Hierbij kwam naar voren dat de verschillende elementen 
in hun onderlinge samenhang moeten worden bezien. 
Aan de Coördinatie Commissie lag de hiernevens gevoegde 

/ m door het Ministerie van Landbouw en Visserij opgestelde, 
nota inzake de prijsvoorstellen 1981/1982 voor. 
De discussie over het niveau van de prijsvoorstellen 
spitste zich toe op de vraag of de Commissie
voorstellen tevens het maximum betekenen van 
hetgeen aanvaardbaar is. 
Daarbij werd ingegaan op de vraag hoe substantieel 
de prijsvoorstellen voor Nederland zijn. Het 
gemeenschapsgemiddelde van de voorgestelde prijs
stijging ligt rond 8%, of meer precies op 7,8%. 
Voor het Nederlandse produktiepakket komt men uit 
op 7,5%. Brengt men daarop nog de gewogen MCB-
afbraak in mindering, dan komt men uit op ongeveer 5,5 %. 



Houdt men ten slotte rekening met de werking van de 
medeverantwoordelijkheid,dan brengt dat de netto-
Nederlandse prijsverhoging op ongeveer 5%. Landbouw 
en Visserij acht de (brutq-stijging substantieel. 
Hierbij kwam tevens aan de orde het inkomensaspect 
in de landbouw. De Commissie komt voor Nederland op 
een teruggang van het inkomen per boer (in 1979/1980 
van ongeveer 4,9%, EEG: 8,9%). In de overige sectoren 
was de inkomensachteruitgang in Nederland 1,3% 
(EEG: + 1,3%). Landbouw en Visserij onderstreepte dat 
de inkomensteruggang reëel dient te worden goed
gemaakt; de inflatie van 6,5% dient dan ook in de 
overwegingen te worden betrokken. Het effect van de 
voorgestelde globale prijsstijging van 8% op het 
voedingsmiddelenpakket van de gemiddelde consument is 
2% -¿5%, op de kosten va levensonderhoud 0,5% - 0,6%. 

Zijdens Financiën, Economische Zaken en Sociale Zaken 
werd erop aangedrongen dat de Ministerraad zich 
reeds in dit stadium over het te bereiken maximum 
in de prijsonderhandelingen uitspreekt. Zijdens 
Landbouw en Visserij werd gesteld dat de voorstellen 
een goed uitgangspunt voor de prijsonderhandelingen 
vormen. De tot op heden bekende posities van andere 
lidstaten wijzen er echter op dat de realiteit wel 
zal zijn dat het resultaat hoger zal moeten liggen dan 
de Commissievoorstellen. Overigens wees Landbouw en 
Visserij er in dit verband op dat op basis van de zg. 
objectieve methode de landb cuwproducentenorganisaties op 
een benodigde prijsstijging van 15% uitkanen. De Nederlandse 
delegatie zou niet in dit stadium reeds dienen te worden 
vastgelegd op een absoluut cijfer; in een later stadium 
zou kunnen worden bezien hoe men zo dicht mogelijk 
bij de Commissievoorstellen kan uitkomen. Daarbij kan dan 
tevens de financiering van het te bereiken resultaat worden 
bekeken. 

Het medeverantwoordelijkheidsbeginsel als middel om de 
produktie te beheersen, bleek in de Coördinatie 
Commissie aanvaardbaar. Het dient niet als 
financieringsinstrument te fungeren. De discussie 
spitste zich toe op de modaliteiten van de mede
verantwoordelijkheid. Landbouw en Visserij verwees 
hierbij naar eerdere REZ-conclusies terzake, inhoudende 
dat dit beginsel non-discriminatoir en communautair 
dient te worden toegepast. Tevens stelde Landbouw 
en Visserij dat dit beginsel doelmatig dient te zijn. 
Een superheffing zou dan ook vrij fors dienen te 
worden toegepast, waarbij ook de wijze van door
berekening een rol speelt (over alle aangeleverde 
melk danwel alleen over de per boer extra geleverde 
melk). Landbouw en Visserij kan overigens een 
verhoging tot 6% van de basisheffing op melkproduktie 
in bedrijven die meer dan 15.600 kg melk per hectare 
voedergewassen leveren, niet aanvaarden. 
Over de voorgestelde vermindering c.q. afbraak van de 
positieve MCB's werden in 'de Coördinatie Commissie 
geen negatieve geluiden beluisterd. 



Inzake de externe verplichtingen werd verwezen naar de 
nota EG-beleid en Ontwikkelingssamenwerking en de door 
de REZ goedgekeurde nota "herstructurering van de 
EG-begroting". 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
als uitgangspunt bij de behandeling van de 
landbouwprijsvoorstellen 1981/1982 dient 
hetgeen inzake de aanpassing van het Gemeen
schappelijk Landbouwbeleid gesteld is in de 
door de REZ goedgekeurde nota "herstructurering 
van de EG-begroting". Zij besloot het boven om
schreven verschil van mening aangaande de vraag of 
de Commissievoorstellen voor Nederland tevens 
het maximum moeten betekenen, aan de REZ voor te leggen. 
Het beginsel van medeverantwoordelijkheid 
dat primair gericht dient te zijn op 
produktiebeheersing, is aanvaardbaar. Ook is 
dat een zg. superheffing in de zuivelsector, 
indien die non-discriminatoir, communautair ^ 
en doelmatig wordt toegepast. Nadere 
invulling van het begrip non-discriminatoir 
kan in een later stadium geschieden. 
Hetgeen de Commissie voorstelt inzake afbraak 
van de positieve MCB's is in algemene zin 
aanvaardbaar; het traditionele Nederlandse 
standpunt ligt in dezelfde lijn. 
Wat betreft de externe verplichtingen onder
streepte de Coördinatie Commissie hetgeen 
terzake in de nota "herstructurering van de 
EG-begroting" en de nota EG-beleid en 
Ontwikkelingssamenwerking is neergelegd. 

1.2 Diversen 
Tijdens de Landbouwraad van 23 en 24 februari zijn 
9 lidstaten akkoord gegaan met een door het 
Nederlandse voorzitterschap ingediend compromisvoorstel 
inzake het zg. "mini-pakket11 inhoudende regelingen betreffende: 
- de nieuwe suikermarktordening 
- Nieuw-Zeelandse boter 
- GATT-rundvleescontingent Australië 
- landbouwstructuurmaatregelen. 
Alleen Italië heeft terzake nog een voorbehoud 
gehandhaafd in verband met problemen inzake de suiker
marktordening. Contacten van het voorzitterschap met 
Italië zijn nog gaande teneinde te trachten alsnog 
tot volledige overeenstemming te geraken. 

De Coördinatie Commissie zag geen aanleiding 
terzake nader te concluderen. 



2. Voorbereiding Algemene Raad van 16/17 maart 

2.1 Voorbereiding Ministeriële bijeenkomst Spaanse 
toetredingsonderhandelingen. 

Bij gelegenheid van de a.s. Ministeriële Zitting 
is het Voorzitterschap voornemens Gemeenschapsver
klaringen te overhandigen inzake respectievelijk 
vervoer, het recht van vestiging en afgeleid recht. 
Ten aanzien van de inhoud van deze Verklaringen bestaan 
geen problemen. Opgemerkt werd nog dat de Spaanse 
Minister naar verwachting een verklaring zal willen 
afleggen waarin, mede naar aanleiding van de recente 
gebeurtenissen in Spanje, het politieke belang van 
een dynamische voortzetting van de toetredingsonder
handelingen en, in lijn daarmee, van een spoedige 
toetreding zal worden onderstreept. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
ingestemd kan worden met de overhandiging 
van bovenvermelde Gemeenschapsverklaringen. 
Voorts werd de verwachting uitgesproken 
dat de eventuele verklaring van de Spaanse 
minister wel zal nopen tot een reactie 
van de zijde van de Gemeenschap. Terzake 
dient het Voorzitterschap alert te zijn, 
zo werd gemeend. Een versnelling van de 
toetredingsonderhandelingen kan hier 
overigens niet uit voortvloeien. 

2.2 Voorbereiding Europese Raad van Maastricht 

De Raad zal in hoofdzaak een agenda gesprek hebben onder dit 
agendapunt. De agenda van de Europese Raad zal er ten 
naaste bij als volgt uitzien: 

1. economische en sociale situatie in de Gemeenschap en 
vooruitzichten op middellange termijn; 

2. betrekkingen met geïndustrialiseerde landen; 

3. noord-zuid; 
4. (evt.) Europees Paspoort. 
Het eerste agendapunt van de Europese Raad zal een aantal 
onderdelen omvatten waaronder de huidige sociaal-economische 
situatie en de vooruitzichten op middellange termijn. Tevens 
zal onder dit agendapunt de mogelijkheid worden geboden tot 
het bespreken van hiermee verband houdende vraagstukken zoals 
de energie waarover de Commissie een mededeling voorbereidt, 
een Duitse verklaring inzake de staalproblematiek, een Belgische 
interventie m.b.t. het EMS alsmede een Italiaanse verklaring 
inzake bepaalde ontwikkelingen binnen de Gemeenschap. 
Inmiddels vindt onder leiding van Buitenlandse Zaken interdeparte 
mentaal overleg plaats over de diverse aspecten van de Europese 
Raad ter formulering van introducties zijdens het Voorzitterschap 
en van ontwerp-conclusies. 



De Coördinatie Commissie concludeerde dat inzake 
het agendapunt "Economische en sociale situatie 
in de Gemeenschap en vooruitzichten op middellange 
termijn" interdepartementaal overleg tussen de meest 
betrokken departementen onder leiding van Buitenlandse 
Zaken een introductie voor het Voorzitterschap 
en ontwerp-conclusies zal voorbereiden ter bespreking 
in de REZ van 20 maart. Dit zal worden aangevuld met 
teksten cok op de andere agendapunten voorzover dit 
wenselijk mocht worden geacht. 

2.3 Europees Paspoort 

Door het voorzitterschap worden thans in Brussel pogingen 
ondernomen om de reeds sinds 1975 slepende discussie over het 
Europees Paspoort af te ronden, waardoor het mogelijk zou worden 
om op de Algemene Raad van 16 en 17 maart a.s. een principe
besluit te nemen over de invoering op termijn van een Europees 
Paspoort. De Europese Raad van Maastricht zou besluitvorming 
terzake moeten bezegelen of afronden. Basiselementen van het 
compromis zijn een eenvormige kaft, waarop onder meer de 
aanduiding Europese Gemeenschap. 
Gezien de voortdurende weerstand van het VK terzake zijn vele 
van de inhoudelijke vereisten van een Europees Paspoort 
optioneel, d.w.z. de Lid-Staten houden een zekere vrijheid 
om zelf te beslissen over de nadere vorm van het uniform 
gekafte paspoort. Als invoeringsdatum wordt 1985 genoemd, 
maar een ontsnappingsclausule voor deze termijn wordt voorzien. 
In het ontwerp-besluit wordt voorzien dat de Lid-Staten 
bij de uitvoering van een Gemeenschappelijk besluit zelf 
kunnen bepalen of aan onderdanen, gevestigd buiten Europa, 
een dergelijk uniform paspoort zal worden afgegeven. 
Deze bepaling is met name van belang voor de Nederlandse 
Antillen. Hoewel deze mogelijkheid wordt opengehouden 
is het van belang te vernemen of de Regering van de Nederlandse 
Antillen kan instemmen met een principe-besluit waarin daad
werkelijk tot de invoering van een Europees Paspoort wordt 
overgegaan. Het alternatief zou zijn dat aan Nederlanders 
die in de Nederlandse Antillen wonen, paspoorten van een 
ander model (het oude) zou worden afgegeven dan aan 
Nederlanders die elders verblijven. 

De vertegenwoordiger van de Nederlandse Antillen behield 
zich terzake het standpunt voor, aangezien met name te Willemstad 
nog diende te worden geoordeeld over het accepteren van een 
keuzemogelijkheid tussen een paspoort met de vermelding "Europese 
Gemeenschap" dan wel het naast elkaar laten voortbestaan van 
twee soorten paspoorten voor Nederlandse onderdanen. 

De Coördinatie Commissie ging akkoord met het voor
liggende compromis aangaande de vormgeving voor het 
Europese Paspoort. Nu de mogelijkheid aanwezig lijkt 
dat ook de Britse medewerking terzake kan worden 
verkregen, dient het voorzitterschap zich in te 
soannen opdat tijdens de komende Raadszitting een 
besluit terzake kan worden genomen en deze aan 
gelegenheid tijdens de Europese Raad van Maastricftt 
kan worden vermeld. 



Dc Coördinatie Commissie verzocht voorts aan de 
vertegenwoordigster van het Kabinet van de Nederlandse 
Antillen te bewerkstelligen dat tijdens de 
bespreking van deze aangelegenheid inde REZ van 
Antilliaanse zijde een dusdanige positie kan worden 
ingenomen dat het Nederlands voorzitterschap tijdens 
de Algemene Raad en Europese Raad niet geblokkeerd 
raakt. 

2.4 Textiel Tunesië 

De behandeling van dit agendapunt moet worden bezien in het licht 
van de besprekingen die de Commissie op 9 maart met de Tunesische 
autoriteiten heeft gehad over de verlenging van het textielakkoord 
tussen de Gemeenschap en Tunesië. Mede in verband met berichten 
die wijzen op een versoepeling van de Tunesische positie, is niet 
uitgesloten dat reeds voor de a.s. Raad een overeenstemming met 
Tunesië bereikt zal zijn. 

De Coördinatie Commissie volstond er in deze omstandigheden 
mee met uit te spreken dat Nederland constructief zal 
blijven medewerken aan de totstandkoming van een voor 
beide partijen bevredigende oplossing. 



2.5 Joegoslavië 

De Raad moet nog steeds een besluit nemen over een 
mandaat voor de Commissie om met Joegoslavië te 
onderhandelen over een aanpassing van de Samenwerkings
overeenkomst. Terzake zijn in Brussel twee zaken 
aan de orde: het transitovervoer en het babybeef-dossier. 
Voor deze beide kwesties heeft het Voorzitterschap 
recentelijk suggesties voor oplossingen gedaan welke 
de steun van de Commissie hebben. Deze suggesties 
komen, voor wat betreft de transitzaak, er op neer 
dat Griekenland voorshands bilateraal met Joegoslavië 
zal onderhandelen over de toekenning van transitver-
gunningen en dat terzake de in de discussies gelegde 
koppeling met babybeef wordt losgelaten. In een bege
leidende Raadsverklaring zal echter worden vastgelegd 
dat de Gemeenschap blijft zoeken naar middelen ter 
verzekering van het gebruik van communautaire vergun
ningen voor transport van en naar Griekenland. 
Voor wat betreft het babybeef-dossier behelzen de 
Voorzitterssuggesties Joegoslavië in het eerste jaar 
een verhoging van de importhoeveelheid toe te staan 
tot 4200 ton per maand en een automatische verhoging 
van dit tonnage tot 5.000 per maand in het tweede 
jaar, indien het quotum in het eerste jaar inderdaad wordt vol-
gemaakt. 
In het overleg over deze suggesties is gebleken dat 
Griekenland nog moeite heeft met de oplossing voor de 
transitzaak en dat Ierland en Frankrijk reserves 
hebben t.a.v. de babybeefvoorstellen. Met name inzake 
babybeef valt dan ook niet uit te sluiten dat de 
Voorzitterssuggesties nadere verfijningen behoeven. 
Deze zouden o.a. kunnen neerkomen op een terugbrenging 
van de aan Joegoslavië toe te kennen importhoeveelheid 
en het inbouwen van restricties in de automatische 
verhoging van die hoeveelheden bijvoorbeeld in geval 
van een, tussentijdse, prijsval in de Gemeenschap. 

Indachtig het bestaande Nederlandse standpunt 
dat Nederland kan meewerken aan ieder 
redelijk compromis, meende de Coördinatie 
Commissie dat ingestemd kan worden met de 
suggesties van het Voorzitterschap om tot 
oplossingen in de genoemde twee dossiers 
te geraken. De Coördinatie Commissie was 
dan ook van mening dat deze suggesties thans 
omgezet kunnen worden in een formeel 
compromisvoorstel van het Voorzitterschap. 
Teneinde te bewerkstelligen dat ter zake van 
dit compromis ook besluitvorming mogelijk 
zal zijn op de a.s. Raad, achtte de Coördi
natie Commissie het aangewezen om druk 
uit te oefenen met name op de Franse 
en Ierse delegaties teneinde hen alsnog tot 
medewerking te bewegen, aanziens babybeef. Inzake het 
transportdossier onderstreepte de Coördinatie 
Commissie tenslotte het belang van een 
verwijzing naar de Raadsverklaring van 29 



februari 1979 waarbij de Gemeenschap zich 
ten opzichte van Griekenland heeft verplicht 
om zonodig met Joegoslavië te onderhandelen 
over het gebruik van communautaire transit-
vergunningen. 

2.6 Tweede consumentenprogramma 

Dit programma waarover in Raadskader reeds overeen
stemming is bereikt, staat als zgn. vals B-punt 
op de agenda. Met name de Commissie heeft aangekondigd 
een verklaring over het programma te willen afleggen. 

De Coördinatie Commissie bevestigde nog eens 
de Nederlandse instemming met het programma. 
Afgesproken werd dat tussen de Ministeries 
van Economische en Buitenlandse Zaken nog 
overleg zal plaatsvinden over de inhoud van 
een eventuele Nederlandse verklaring over 
het programma. 

2.7 Hof van Justitie 

Het is nog niet zeker dat dit onderwerp op de agenda 
komt. Eerst in het licht van de besprekingen op 11 
maart in het Comité van Permanente Vertegenwoordigers 
zal terzake een beslissing worden genomen. Intussen 
heeft het Voorzitterschap in deze reeds lang in bespre
king zijnde zaak gedemarcheerd in Bonn en Londen om te 
bezien of deze Lid-Staten alsnog kunnen instemmen 
met het bekende compromis van het Voorzitterschap inzake 
de beperkte uitbreiding van het Hof met een vijfde 
Advocaat-Generaal en een elfde Rechter. Althans vanuit 
Bonn wordt begrepen dat er weinig kans is op een 
wijziging van het BRD-standpunt in deze. 

Voor het geval dit onderwerp in de Raad 
aan de orde mocht komen bevestigde de 
Coördinatie Commissie het Nederlandse stand
punt, houdende steun voor het Voorzitter-
schapsvoorstel. De Coördinatie Commissie 
voegde daar evenwel aan toe dat wanneer een 
oplossing voor deze reeds lang uitstaande 
problematiek thans niet op korte termijn 
kan worden gevonden, dit dossier, mede gezien 
de recente uitlatingen van de zijde van het 
Hof, het meest gebaat lijkt te zijn met enige 
tijd rust. 

2.8 Betrekkingen met het personeel (concertatieprocedure) 

De Raad van 17 februari heeft de Secretaris-Generaal 
van de Raad gevraagd met een voorstel te komen voor 
een verbeterde dialoogprocedure met het personeel. 
De aanleiding voor dit verzoek was het overleg tussen 



een beperkt aantal personeelsvertegenwoordigers en de 
leden van de Raad, welk overleg toen op 17 februari 
in sterke mate bijdroeg tot de verbetering in de ver
houdingen tussen de Raad en het personeel. 

Naar verwachting zal de Secretaris-Generaal eerst op 
11 maart een uitgewerkt voorstel indienen. Daarbij 
zal de Secretaris-Generaal de Raad verzoeken om nog 
op de a.s. zitting een besluit te nemen. 

De Coördinatie Commissie meende dat zo 
spoedig mogelijk nadat de voorstellen van de 
Secretaris-Generaal bekend zijn geworden, 
interdepartementaal beraad onder leiding van 
het Minister 1 . van Buitenlandse Zaken zal 
moeten plaatsvinden voor de formulering 
van een Nederlands standpunt. Intussen meende 
de Coördinatie Commissie thans al reeds wel 
te kunnen concluderen dat Nederland op zich 
geen bezwaar heeft tot het voeren - op 
Raadsniveau - van overleg met een beperkt 
aantal personeelsververtegenwoordigers, ~^ 
wanneer dat overleg tenminste zal kunnen bij-^ 
dragen aan het vinden van oplossingen en mits 
het overleg niet de vorm zal aannemen van 
onderhandelingen. Het betreft hier immers 
uitsluitend concertatie. 

2.9 Vijfde Richtlijn Scheepsbouw 

De totstandkoming van de vijfde richtlijn betreffende 
steunverlening aan de scheepsbouw is tot nog toe niet 
mogelijk gebleken als gevolg van m.n. Italiaanse 
reserves t.a.v. voorgestelde regelingen inzake gelijke 
behandeling van particuliere werven en staatsbedrijven, 
de steunverlening t.b.v. scheepsnieuwbouw - waar Italië 
steun t.b.v. scheepsreparatie wenst toegevoegd te zien -
alsmede de regeling inzake steunmaatregelen om een 
onderneming te redden. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat *\ 
Nederland aan een snelle aanvaarding van de v^jf 
de richtlijn hecht en daarom dient mee te werken 
aan de totstandkoming van een algemeen compro
mis terzake. 
De Coördinatie Commissie concludeerde voorts 
dat, mocht onverhoopt geen besluit worden 
genomen inzake de vijfde richtlijn, de bestaand 
vierde richtlijn wordt verlengd met maximaal 
één maand. 

2.10 Ondertekening Cacao-overeenkomst 

Inzake dit onderwerp is in Brussel in discussie niet 
alleen de vraag of de Gemeenschap de Cacao-overeenkomst 
moet ondertekenen maar ook het zgn. politieke initiatief van de 
Conriissie, houdende nodaliteiten van de deelnaire van de Gercen-
schap aan internationale grondstoffen-akkoorden in het 
algemeen. Terzake van deze laatste kwestie heeft het 
Voorzitterschap op eigen initiatief een non-paper inge
diend. Er is echter weinig hoop op een overeenstemming 
terzake op korte termijn. Daarbij lijkt mede van belang 



te zijn de afwezigheid van een communautair grondstoffen-
beleid tot dusverre. Wél urgent is de kwestie betref
fende de Gemeenschapsondertekening aangezien de termijn 
voor ondertekening op 31 maart verstrijkt. In deze 
werd er overigens melding van gemaakt dat de 
Overeenkomst voorlopig waarschijnlijk niet in werking 
kan treden aangezien Ivoorkust (belangrijk cacao-
exporterend land) en de Verenigde Staten (belangrijk 
importerend land) niet t o t ondertekening zullen overgaan. 
In de Coördinatie Commissie werd voorts nog stilgestaan 
bij de houding die Nederland zal moeten aannemen 
indien een besluit over de Gemeenschapsondertekening niet 
tijdig kan worden bereikt. 

De Coördinatie Commissie was van mening dat 
de Raad zijn aandacht zal moeten 
concentreren op de kwestie betreffende 
de Gemeenschapsondertekening. Terzake conclu
deerde de Coördinatiecommissie in verband met 
de per 31 maart verstrijkende termijn dat 
het Voorzitterschap er alles aan moet doen 
om de a.s. Raad tot een positief besluit te 
bewegen. Zal zo'n besluit tot stand komen 
dan kan Nederland tot medeondertekening over
gaan, zo werd gemeend. Voor wat er echter 
moet gebeuren indien de a.s. Raad niet tot 
overeenstemming zal komen, schortte de 
Coördinatie Commissie haar oordeel 
op. Men was van mening dat een besluit over 
een individuele Nederlandse ondertekening 

altijd nog in de Nederlandse Ministerraad 
van 21 maart kan worden genomen, zulks in 
het licht van de dan bestaande situatie. Bij 
deze laatste conclusie tekende de vertegen
woordiger van het Ministerie van Ontwikkelings
samenwerking aan dat zijn Minister op dit punt 
in de REZ-vergadering wellicht nog nader 
commentaar zal willen geven. Van de zijde van 
Ontwikkelingssamenwerking wordt namelijk ge
meend dat Nederland sowieso moet tekenen, 
ongeacht wat de uitkomst van het Brusselse 
overleg zal zijn. 
Van andere zijde werd gemeend dat dit een 
onmogelijkheid moet zijn indien voor de tenuit
voerlegging van de Overeenkomst Gemeenschaps
wetgeving is vereist. 



3. Voorbereiding EcoFin-Raad van 16 maart 

3.1 Economische situatie en kwartaalrapport 
In de voorbereidende discussie voor dit agendapunt in de Stuur
groep stelde de Commissie voor de richtsnoeren voor de economische 
politiek voor het lopende jaar, zoals neergelegd in het Jaar
rapport over de economische situatie, niet te wijzigen alsmede 
aanvullend richtsnoeren vast te stellen inzake het economische 
beleid van Griekenland. Over deze voorstellen bestond overeenstemming. 
Voorts werd in de Structuurgroep resp. Monetair Comité gesproken over de 
mogelijkheden van budgettaire stimulansen, de mogelijkheden 
van een sterkere concertatie m.b.t. het monetaire beleid alsmede 
over de wenselijkheid van een eensluidend standpunt t.a.v. 
economisch beleid van de VS, in het bijzonder de door de VS 
gehanteerde "policy mix" op macro-economisch terrein. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat van Neder
landse zijde kan worden ingestemd met handhaving van 
de bestaande richtsnoeren voor de economische politiek 
voor het lopende jaar. 
Inzake de voorbereiding van het agendapunt "Economische 
en sociale situatie" van de Europese Raad verwees 
de Coördinatie Commissie naar het interdepartementale 
beraad terzake (zie punt 2.2). 



3.2 Economische en financiële aspecten van de 
landbouwprij svoorstellen 1981/1982 
Op basis van de conclusies van de Ecofinraad van 
16 februari jl. wordt een rapport voor de a.s. 
Ecofinraad voorbereid over de volgende vraagpunten: 
- passen de landbouwprijsvoorstellen in het algemene 

financieel-economische beleid (met name inflatie-
bestrijding en beperking- overheidsuitgaven) 

- zijn ze uit budgettair oogpunt acceptabel (met 
name ruimte tot aan 1%-BTW-grens en ruimte voor 
andere beleiden) 

- bieden zij een oplossing voor de positieve 
monetair compenserende bedragen? 

Tijdens de Coördinatie Commissie werd een zijdens 
PVEG opgesteld voorontwerp van een voorzitterstekst 
voor een Ecofinraadsresolutie rondgedeeld. 
Het voorontwerp is opgesteld in het licht van de 
discussies welke de Agrifin-groep aan deze problematiek 
heeft gewijd. In het voorontwerp wordt gesteld dat de Corrmissie-
voorstellen inderdaad een bijdrage leveren aan een 
anti-inflatoir beleid. Ook wat betreft de beperking 
van de Gemeenschapsuitgaven in de landbouw zijn de 
voorstellen aanvaardbaar (medeverantwoordelijkheid, 
besparingen in het beheer). 
In de Coördinatie Commissie konden nog slechts voor
lopige reacties gegeven worden. Zijdens Landbouw 
en Visserij werd een vraagteken geplaatst bij de in 
de tekst genoemde financiering uit besparingen elders 
in de landbouwsector, wanneer zich bij de landbouw
uitgaven tegenvallers zullen voordoen in dit seizoen . 
Ook zijdens Financiën waren er vraagtekens. Sociale 
Zaken stelde dat hoe dan ook niet de sociale 
gemeenschapsuitgaven gekort mogen worden ten gevolge 
van eventuele tegenvallers in de landbouwuitgaven. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
aangezien een ontwerp-voorzitterstekst reeds 
op 12 maart a.s. te Brussel gedistribueerd 
moet worden, nog op 10 maart inter
departementaal overleg terzake zal plaats
vinden op het Ministerie van Financiën. 
Uit dit overleg zal dan voortvloeien, 
de instructie voor het optreden door het^ 
Nederlandse Voorzitterschap in het Comité van 
Permanente Vertegenwoordigers. Tevens kan 
dan op basis van dit overleg door de Ministerie 
de briefings worden verzorgd voor de bewinds
lieden, zodat deze aangelegenheid desgewenst 
tijdens de REZ op 13 maart verder kan worden 
besproken. 



3.3 Tweede richtlijn directe verzekeringsbedrijf 
Voor de totstandkoming van de tweede richlijn directe 
verzekeringsbedrijf is het van belang dat in de EcoFin-
Raad overeenstemming wordt bereikt over het vraagstuk 
van de vergunningen inzake vestiging van verzekerings
bedrijven . 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat van 
Nederlandse zijde zal worden aangedrongen op een 
verdere liberalisering t.a.v. de vergunningen 
inzake vestiging van verzekeringsbedrijven. 

3.4 Diversen 
Exportkredietconsensus 
Het Voorzitterschap is voornemens tijdens de lunch van de 
EcoFin-Raad het politieke belang van een goede coördinatie 
van de voorwaarden waaronder exportkredieten worden ver
leend ter sprake te brengen. ^ 

De Coördinatie Commissie meende dat met name 
over de algemeen politieke aspecten van 
de exportkredietconsensus van gedachten zou 
moeten worden gewisseld. 

DGES, 10 maart 1981 


